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I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

1. Mener Naalakkersuisut at det er rimeligt at der endnu ikke er faldet afgørelse 

omkring Tanbreez’ ansøgning om udvinding af REEs? 

2. Mener Naalakkersuisut at det sender et godt signal til potentielle investorer 

at ansøgninger er så længe om at blive behandlet? 

3. Kan Naalakkersuisut fremlægge begrundelser for den lange 

sagsbehandlingstid? 

4. Hvornår kan samfundet forvente en afgørelse 

5. Kan Naalakkersuisut forstå, at det vækker uro når borgmesteren i Kommune 

Kujalleq angiver, at den lange sagsbehandlingstid skyldes dårlig kemi mellem 
Selvstyrets forhandlere og ejerkredsen i Tanbreez? 

6. Kan Naalakkersuisut klart tage afstand fra, at den slags personfnidder 

bremser landets erhvervsudvikling. 

 

(Medlem af Inatsisartut, Naaja H. Nathanielsen) 

 

Begrundelse 

 

Der er hårdt brug for nye arbejdspladser. Vi har brug for at nedbringe arbejdsløsheden 

og vi har brug for at skabe positive historier om erhvervsudvikling. Derfor er det dybt, 

dybt beklageligt at Tanbreez projektet samler støv. Det modarbejder alle de visioner om 

jobskabelse og udvikling i råstofsektoren der ellers tales om.  

 

Jeg skal på forhånd bede om at samtlige spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 

 


